
                                        P  R  O  T  O  K  Ó  Ł    nr   XIV/15 
 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie , która odbyła się w dniu 25.08.2015r. 
 
Miejsce obrad  -  sala w Urzędzie Miejskim w Barczewie. 
 
Początek obrad  -  godzina  11.00 
 
W obradach XIV sesji uczestniczy 14 radnych – zgodnie z załączoną listą 
obecności. 
 
Do punktu 1.  
Obrady XIV sesji otworzył Pan Andrzej Maciejewski – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Barczewie. 
Pan Andrzej Maciejewski stwierdził na podstawie listy obecności  prawomocność 
obrad dzisiejszej sesji. 
 
Do punktu 2. 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-czy ktoś z Państwa  proponuje zmiany do otrzymanego wcześniej porządku 
obrad? 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-w związku z otrzymaną  opinią radcy prawnego wnioskuje o zdjęcie z porządku 
obrad punktu 18.  
W tym zakresie  obowiązywało będzie moje zarządzenie. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-proszę o przesunięcie punktu 14 po punkcie 9 porządku obrad. 
 
Głosowanie wniosku Burmistrza Barczewa: 
 
„za” wnioskiem  głosowali wszyscy radni (14) 
 
Głosowanie wniosku Pana Dowgiałło: 
 
„za” wnioskiem głosowali wszyscy radni. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
 
3.Przyjęcie protokółów z obrad poprzednich sesji Rady; 
4.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady; 
5.Interpelacje i zapytania radnych; 
6.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 
7.Odpowiedzi; 
8.Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za I półrocze 2015r; 
9.Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 



Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015r; 
10.Informacja o ilości uczniów, którzy będą uczęszczać do placówek oświatowych 
w roku szkolnym 2015/2016; 
11.Sprawozdanie z realizacji remontów i inwestycji prowadzonych przez Miejski 
Zespół Oświaty i Zdrowia w Barczewie w 2015r; 
Sprawozdanie o pozyskanych środkach przez publiczne placówki oświatowe w I 
półroczu 2015r; 
12.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr X(69)2015 Rady Miejskiej w 
Barczewie z dnia 19  maja 2015r w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale nr 
XXX(243)98 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 23 lutego 1998r w sprawie 
określenia zasad  gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi  własność 
gminy i stosowania umownych stawek oprocentowania przy bezprzetargowej 
sprzedaży lokali użytkowych; 
13.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy nieruchomości z przeznaczeniem 
na prowadzenie niepublicznych placówek oświatowych; 
14.Projekt uchwały w  sprawie zmiany uchwały nr VIII(86)15 Rady Miejskiej w 
Barczewie z dnia 7 lipca 2015r w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków ochotniczej straży pożarnej uczestniczących w działaniach ratowniczych 
lub szkoleniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub 
gminę; 
15.Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Zespołu Oświaty i Zdrowia 
w Barczewie nadanego Uchwałą nr III/15/2010 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 
20 grudnia 2010r; 
16.Projekt uchwały w sprawie zmian do Regulaminu Organizacyjnego Miejskiego 
Zespołu Oświaty i Zdrowia w Barczewie  nadanego Uchwałą nr XXXVII/221/13 
Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 28 stycznia 2013r; 
17.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego dla terenu w obrębie Nikielkowo, gmina 
Barczewo; 
18.Projekt uchwały  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo 
na lata 2015-2024; 
19.Zmiana budżetu na 2015r; 
20.Sprawy różne i wolne wnioski; 
21.Zakończenie obrad  XIV/2015 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Do punktu 3. 
Protokóły z obrad poprzednich sesji przyjęte zostały  jednogłośnie. 
 
Do punktu 4. 
Sprawozdanie  Burmistrza  Barczewa z działalności między sesjami Rady: 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-dziś jesteśmy na sali konferencyjnej, na której będą się odbywały obrady sesji. 
Sala ta  będzie również salą wystawienniczą. 
-biegną opracowania dokumentacji na projekty sieci wodociągowych na koloniach; 
-projektant dogadał się z właścicielami nieruchomości w sprawie przejścia  
planowanej sieci kanalizacyjnej w Nikielkowie; 



-przedłużyliśmy umowę na wywóz nieczystości dla ZUK Barczewo; 
-w obecności posła Makowskiego podpisane zostały 4 umowy przez trzy 
Stowarzyszenia; 
-odbywają się kontrole świetlic pod kątem  realizacji naszych projektów; 
-nastąpiło uroczyste otwarcie trzech obiektów po rewitalizacji; 
-Szynowo, Tęguty, Maruny – melioranci nie wyrażają zgody na wprowadzenie 
ścieków z tych miejscowości do rowów melioracyjnych. Wychodzi na to, że  ścieki z 
tych miejscowości odprowadzić będziemy musieli do Barczewka; 
-na naszych obiektach (po rewitalizacji) przyjęliśmy dyrektorów schronisk 
turystycznych z całej Polski; 
-dyrektor ANRol wyraził chęć spotkania się z Radą Miejską w Barczewie na 
następnej sesji; 
-trwają letnie koncerty w Ramsowie; 
-odbyła się I edycja Warmińskich Szutrów; 
-odbył się Konwent Wójtów, na którym padła propozycja zawarcia porozumień  
wniesienia wkładów  gmin do remontu dróg powiatowych. Barczewo miało by 
wnieść wkład w wysokości 900tysięcy zł do remontu drogi Barczewko-Barczewo. 
Nie wyraziłem na to zgody. 
-mamy przychylną decyzje umocnienia skarp przy stawie; 
-w ZBK odbyło się spotkanie w sprawie formy dalszego funkcjonowania  Zakładu . 
Dyrektor ma przygotować odpowiednie dokumenty w tym zakresie. 
 
Do punktu 5. 
 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pan Andrzej Maciejewski – na piśmie nie wpłynęła żadna interpelacja; 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-ze względu na warunki atmosferyczne wystąpiło zjawisko klęski suszy. Czy są 
jakieś działania w tej sprawie? 
-czy prowadzone są z ANRol rozmowy  w sprawie kanalizacji i wodociągowania. 
Wówczas można by było skorzystać również biorąc pod uwagę suszę. 
 
Pani Anna Wojszel: 
-co z Warmińską Niteczką? 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-czy zakończyły się postępowania przetargowe i czy są oszczędności, które można 
by przeznaczyć na budowę parkingu Osiedle Słoneczne 8 – Wojska Polskiego 18B. 
 
Pani Halina Bronka: 
-dziękuję za  naprawę drogi Kościuszki—Grottgera. Szkoda, że nie cały kawałek 
zrobiono. 
-kiedy będą pasy przy kapliczce na ul.Kościuszki? 
-kiedy będą wykonane studzienki na Kościuszki? 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 



-kiedy będą ustawione wiaty w Kaplitynach? 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-czy odebrana jest ulica Konopnickiej i czy uwzględniono uwagi  mieszkańców? 
 
Do punktu 6. 
 
Pan Edward Maciejewski – Sołtys Nikielkowa: 
-prośba o wypoziomowanie wjazdu na wiadukt w Nikielkowie; 
 
Do punktu 7. 
 
Odpowiedzi: 
 
Burmistrz Barczewa – Lech Jan Nitkowski: 
-generalnie nie można łączyć klęski suszy z wodociągowaniem ale wystąpimy do 
Urzędu Marszałkowskiego o pieniądze na budowę wodociągów na kolonie. 
O spadku poziomu wód  porozmawiam z ANRol.  
Źle  idzie budowa dokumentacji Tęguty-Szynowo-Maruny. Kanalizacja Marun – to 
o czym myśleliśmy nie ma  sensu. Pozostaje, tak jak mówiłem, budowa do zrzutu 
do Barczewka. Załatwilibyśmy wówczas i Biedowo; 
 
-o Niteczce Warmińskej pamiętamy. Myślimy, że  powinna się znaleźć w ramach 
ZID-ów. Obiecuję, że ten temat  nie zejdzie z naszego myślenia i chcielibyśmy na to 
pozyskać środki; 
 
-dla Pani Ali Jakończuk – oszczędności z dokumentacji z Miłej – pieniądze te mają 
pozostać na ulicy Miłej. Zostanie tam zwiększona liczba miejsc parkingowych; 
 
-w sprawie remontu hali sportowej jutro spotykam się z Panią Dyrektor Chyżyńską; 
 
Pan Dariusz Jasiński – Zastępca Burmistrza Barczewa: 
 
-asfalt na ul.Grottgera – taki był kontrakt i na tyle tylko wystarczyło środków. 
W następnym roku można zrobić następny odcinek, jak będą środki; 
 
-przejście na ulicy Kościuszki – jesteśmy po Komisji. Jest tam do wykonania 
kawałek chodnika i należy wyciąć drzewa i myślę, że to na nasz koszt. 
Obawiam się, że ten temat będzie na ten rok zbyt drogi a malowanie przejścia bez 
chodnika  nie ma sensu. Lokalizacja przejścia jest podana przez  fachowców 
z Komisji; 
 
-studzienki – ZUK kończy prace przy Kościuszki 59 i zrobimy w tym roku  1 
studzienkę; 
 
-wiaty – jest perspektywa, że staną  do końca  sierpnia; 
 
-inwestycja  na Konopnickiej nie jest jeszcze odebrana. Większość wniosków  



mieszkańców jest  uwzględniona. Jest okres gwarancji. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-dla Pana Edwarda Maciejewskiego – rozmawiałem z dyrektorem Balem aby to 
zrobić  metodą nakrapiania. Dyrektor pojedzie z Zastępca w to miejsce. 
Próbuję umówić się z Marszałkiem na spotkanie w sprawie sfinansowania naprawy 
mostu w Nikielkowie ze środków na drogę Wójtowo-Nikielkowo. Jest  dla mnie 
punktem  honoru zrobienie porządku  z tym mostem. 
 
Do punktu 8. 
 
Sprawozdanie za I półrocze 2015r  z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych przedstawił Pan Jarosław Złotkowski – dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barczewie. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pan Rafał Surmański – opinia Komisji Oświaty Zdrowia i Spraw Społecznych  
na temat  tego sprawozdania jest pozytywna. 
 
Do punktu 9. 
 
Zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych  przedstawił Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych Pan Bogdan Caruk. 
Pan Caruk przedstawił proponowane zmiany stawek wynagrodzenia dla członków 
GKRPA. 
Pan Bogdan Caruk zaznaczył, że osobiście o to wnioskował. 
 
Pani Halina Bronka: 
-praca Komisji w poprzednich kadencjach była bardzo wysoko oceniana. Podobnie 
oceniana jest praca  Komisji tej kadencji. Praca obecnej Komisji nie odbiega od 
pracy Komisji poprzednich kadencji. Psycholog, pedagog – mają płaconą stawkę 
godzinową zgodnie z obowiązującymi przepisami. 
Do lutego 2015r przy obowiązującym składzie tej Komisji i przy założeniu, że w 
posiedzeniach uczestniczyli wszyscy członkowie koszt jednego posiedzenia 
wynosił 380zł. Obecnie skład Komisji jest zwiększony do 11 osób i koszt 
posiedzenia przy obowiązujących stawkach wynosi 580zł. Przy założeniu, że 
zostaną przyjęte przez Radę zaproponowane zmiany stawek koszt takiego 
posiedzenia wzrośnie do kwoty 1015zł.  Każda Komisja pracuje dobrze, ale 
dlaczego to tak ma wyglądać? Dlaczego ma być aż tak duży 11 osobowy skład? 
Myślę, że wystarczyłby skład 5 – 6 osobowy. Tak duża Komisja wcale nie 
usprawnia pracy. Jedynie Burmistrz jest władny do ustalenia składu i tylko 
Burmistrz jest upoważniony do jego zmniejszenia. Uważam, że jest to niepotrzebne 
zabieranie środków. Jeżeli skład zostanie zmniejszony to radni mogą pochylić się 
nad podwyżką dla członków Komisji. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-środki Komisji pochodzą z pozwoleń na  alkohol. My z tych środków korzystamy. 



Nie mogę zdzierżyć tego, że wzrost wypłaty tych środków w stosunku do lutego 
byłby tak duży. 
 
Pan Jarosław Złotkowski: 
-środki te nie idą na płace; 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
-środki na płace dla członków tej Komisji idą bezpośrednio z budżetu gminy; 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-ta podwyżka nie zaburzy naszego budżetu tegorocznego. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-jak Pan to widzi, czy rzeczywiście potrzebny jest 11 osobowy skład tej Komisji? 
Wiem, że w Biskupcu w Komisji pracuje 5 osób. Wiem również, że w naszej Komisji 
jest aż 5 radnych. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-to była decyzja Burmistrza. Nie będę oceniał składu osobowego. Jeżeli chodzi o 
uposażenie to nie zawsze wszyscy członkowie są obecni na posiedzeniach. Część 
członków Komisji pracuje. 
Nie ja ustalałem skład i nie ja byłem pomysłodawcą. 
 
Pan Edward Maciejewski: 
-w poprzedniej kadencji pracowałem w tej Komisji. Było nas  siedmioro. Uważam, 
że gremia im bardziej są rozbudowywane tym bardziej są niemrawe. Podzwoniłem 
wszędzie i uzyskałem informacje, z których wynika, że wszędzie Komisje są 
mniejsze ale lepiej opłacane. Uważam, że to co proponuje Pani Halina Bronka  jest 
słuszne. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-poprzednio było 8 członków. Potem Pani Łukowska zrezygnowała z pracy w tej 
Komisji. W tej Komisji nie ma moich znajomych ani moich kuzynów. Członkami są 
ludzie z różnych dziedzin. Stawki dla członków są jedne z najniższych. Ja nigdy 
nikomu nie zaglądałem do kieszeni. 
 
Pani Halina Bronka: 
-my nikomu nie zaglądamy do kieszeni ale są to pieniądze publiczne i my się 
bardzo dokładnie przyglądamy każdej wydatkowanej złotówce. Proszę aby Pan 
Burmistrz rozważył czy jest potrzebny tak duży skład tej Komisji. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-Komisja pracuje dobrze jak do tej pory. Nie słyszałem złego słowa, że środki są źle 
dzielone. Jeśli miałbym kogoś wyprosić ze składu Komisji to nie wiem komu 
miałbym zrobić tą krzywdę. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-teraz przy starych stawkach już zwiększyły się wydatkowane kwoty na 



wynagrodzenia dla członków tej Komisji. Po podwyżce znacznie wzrosną koszty 
wynagrodzeń tej Komisji do końca tego roku. Może ktoś z radnych, członków tej 
Komisji sam zrezygnuje z pracy w Komisji? 
Wnioskuję nie rozpatrywać dziś tego punktu i skierować to do pracy dla Komisji 
Finansów Publicznych. Może w tym czasie Panie Burmistrzu dojdziemy do jakiegoś  
konsensusu. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-wniosek Rady rozpatruje Rada. 
 
Głosowanie wniosku Pana Maciejewskiego. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
„Za” wnioskiem głosowało 6 radnych; 
„Przeciw” głosowało 6 radnych 
„Wstrzymujących” 2 głosy. 
 
Brak  rozstrzygnięcia. 
 
Pani Krystyna Mańkowska – brak opinii Komisji Finansów Publicznych; 
 
Pan Andrzej Moszczyński – brak opinii Komisji Regulaminowej; 
 
Pan Rafał Surmański: 
-w czwartek Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych omawiała tą sprawę i 
opinia Komisji jest pozytywna.Ze względu na ważność spraw omawianych na 
GKRPA  ustalono, że  będą się odbywały dwa posiedzenia. Przeważnie na 
posiedzeniach Komisji obecnych jest 6 – 7 członków  a nie 11. Tu nie mówimy o 
wielkich pieniądzach. Trzeba tu liczyć pracę jaką się wykonuje. Zaburzenia 
finansów Gminy tu nie będzie. Mówienie o trzykrotnym zaburzeniu finansów gminy 
jest demagogią. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-przyjęcie tej uchwały nie skutkuje żadnymi zmianami w budżecie. Oszczędności 
zabezpieczają tą kwotę. 
 
Pani Krystyna Mańkowska poprosiła o przerwę. 
 
Po przerwie: 
 
Pan Lech Jan Nitkowski odczytał skład GKRPA. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-obecnie każda interwencja  policyjna kończy się  założeniem Niebieskiej Karty, 
więc z pewnością przybędzie nam pracy. Wnioskował będę aby  2 – 3 krotna 
nieobecność nieusprawiedliwiona skutkowała wykluczeniem ze składu tej Komisji. 
Podtrzymuję swoje stanowisko o przyjęcie proponowanych podwyżek. 



 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-mimo wszystko  5 – 7 osób stanowi  różnicę w stosunku do 11. Jesteśmy za tym 
aby podnieść stawki i zniwelować różnice. Natomiast liczność Komisji jest zbyt 
duża i chyba  jest największa w powiecie. Walczymy o każde 2 tysiące więc tu 
chyba należy się nad tym zastanowić. 
Wnioskuję aby to przesunąć na przepracowanie powtórne i postawienie tego na 
wrześniowej sesji. 
 
Opinia Komisji Regulaminowej jest negatywna. 
Opinia Komisji Finansów Publicznych (oprócz głosu Pana Matłoki) – również 
negatywna. 
 
Głosowanie wniosku Pana Moszczyńskiego: 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
„Za” wnioskiem głosowało 6 radnych 
„Przeciw” wnioskowi było 7 radnych 
1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
Wniosek  oddalony. 
 
Pani Halina Bronka: 
-jest mi niezmiernie przykro, że większość radnych musiała głosować za swoim 
wynagrodzeniem. Moje żale będę kierowała do Burmistrza. Za kilka dni jedziemy 
do Hagen . Za  przejazd zapłaciliśmy wszyscy  po kilkaset zł. Jak my sobie 
spojrzymy w oczy. Jak może być tylu radnych w takiej Komisji? 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Radni 7 głosami „za”, przy 5 „przeciw” i 2 „wstrzymujących” podjęli: 
 
                                       U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIV(94)15 
w sprawie zmiany Gminnego  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2015r. 
 
Do punktu 10. 
 
Informację przedstawiła Pani Hanna Chyżyńska – Dyrektor Miejskiego Zespołu 
Oświaty i Zdrowia. 
Informacja stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pn Andrzej Moszczyński: 
-jeżeli chodzi o Łęgajny to na dzień dzisiejszy te liczby są większe. 
 
Pani Hanna Chyżyńska: 
-ruch dzieci trwa cały czas. To wiadomo będzie  dopiero około 15 września. 



 
Pani Halina Bronka: 
-chciałabym bardzo serdecznie podziękować pani dyrektor za starania, które już 
przynoszą efekty; 
 
Do punktu 11. 
 
Pani Hanna Chyżyńska przedstawiła sprawozdanie na temat pozyskanych środków 
przez publiczne placówki oświatowe. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-dlaczego w tym sprawozdaniu nie ma Szkoły Podstawowej w Barczewie? 
 
Pani Chyżyńska: 
-Szkoła barczewska przystąpiła do konkursu. Niestety tam są brane  pod uwagę 
wskaźniki dzieci wiejskich uczęszczających do szkół. Wskaźniku tego barczewska 
szkoła niestety nie spełnia. 
Nasza szkoła pozyskała poprzednio prawie 500 tysięcy zł. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
projekt który był realizowany 8 lat temu Pani  zdaniem skutkuje tym, że szkoła teraz 
nie otrzymuje środków? 
 
Pani Chyżyńska: 
-Szkoła w Barczewie występuje jako partner. 
 
Pani Halina Bronka: 
-występując jako partner Szkoła nie pisze projektu.Jeśli projekt jest dobry to 
przechodzi, ale jeśli jest zły to nie mamy co ukrywać – niestety nie przechodzi. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-cieszę się, że  szkoły niepubliczne pozyskiwały środki z PROW-u.  
Jesteśmy  przed nowym planowaniem budżetu i proszę dołożyć starań aby było 
dobrze. Proszę również abyśmy weszli do  Szkoły w Barczewie  i zobaczyli jak na 
dzień dzisiejszy pięknie wyglądają korytarze po remoncie. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-chciałem sprostować, że środki nie pochodziły z PROW-u ale z Kapitału Ludzkiego 
Gimnazjum udało się pozyskać środki więc i Szkoła Podstawowa w Barczewie 
mogła się postarać. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-w miesiącu grudniu, styczniu przyszłego roku wszystkie placówki szkolne wdg tego 
samego kryterium będą mogły podać dane skąd te placówki miały środki. 
Wówczas łatwiej będzie można określić ich pracę. 
 
Pani Krystyna Szter: 
-dzieci niepełnosprawne mogły skorzystać  z wyjazdu do Krynicy za środki 



pochodzące z balu charytatywnego. 
 
Pani Hanna Chyżyńska przedstawiła  informację  z realizacji remontów i inwestycji 
prowadzonych przez Miejski Zespół Oświaty  i Zdrowia w 2015r. 
Informacja stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pani Hanna Chyżyńska: 
-do końca tego miesiąca ma być zakończone układanie dachu na hali sportowej 
przy szkole w Barczewie. Do opóźnienia przyczyniła się pogoda. W lipcu podczas 
burzy zalało nam parkiet, który będzie naprawiony na koszt  wykonawcy. Hala nie 
będzie oddana na dzień 1 września br. Będzie to wykonane do końca września. 
 
-modernizacja dachu w Łęgajnach – nie zostanie wykonana ze względu na to, że 
oferty opiewały na zbyt wysokie sumy. W związku z tym zajęcia szkolne w 
Łęgajnach będą się odbywały od g.7.30 w systemie dwuzmianowym. 
Do końca tego tygodnia w Przedszkolu w Barczewie zostanie wymienione 8 par 
drzwi zewnętrznych. 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-parkiet w hali  jest w dramatycznym stanie. Czy inwestor będzie próbował  te 
zalane klepki ułożyć na nowo? 
 
Pani Hanna Chyżyńska: 
-tylko te, które się nadają do ułożenia. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-dwuzmianowość w szkołach olsztyńskich jest normą. Nie jest to może  sytuacja 
komfortowa ale i nie jest to koniec świata. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-przy kładzeniu parkietu na hali trzeba wykazać się szczególną uwagą i pracy tej 
należy się przyjrzeć bardzo dokładnie. 
 
Pani Hanna Chyżyńska: 
-w szkole w Barczewie są dwie małe salki gimnastyczne. 
Jeżeli  chodzi o parkiet to przyjrzałam mu się bardzo dokładnie. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-malowanie ścian wewnątrz Hali, czy to ruszyło? 
 
Pani Chyżyńska: 
-nie ruszyło. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-uważam, że należy to zrobić raz i dobrze. Należy znaleźć na to pieniądze. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-myślę, że znajdą się na to środki i zostanie to wykonane we wrześniu. 



 
Pan Adam Dowgiałło: 
-czy malowanie będzie przed czy po ułożeniu parkietu? 
 
Pani Hanna Chyżyńska: 
-podłogę należy i tak przykryć. 
 
Do punktu 12. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Paulina Zalewska-Wójcik. 
 
Pani Halina Bronka: 
-wnioskuję aby po słowie „kulturalne” postawić  przecinek i  dodać słowo „sportowe” 
 
Pan Andrzej Moszczyński – Komisja Regulaminowa pozytywnie opiniuje wniosek. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e  podjęła: 
 
                                             U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIV(95)15 
w sprawie zmiany Uchwały nr X(69)2015 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 19 
maja 2015r w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale nr XXX(243)98 Rady 
Miejskiej w Barczewie z dnia 23 lutego 1998r …................................. 
 
 
Do punktu 13. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Paulina Zalewska-Wójcik. 
 
Pan Rafał Surmański – opinia Komisji Oświaty jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej  jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest  14 radnych. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
                                    U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIV(96)15 
w sprawie wyrażenia zgody  na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umów dzierżawy  nieruchomości z przeznaczeniem na prowadzenie 
niepublicznych placówek oświatowych. 
 
Do punktu 14. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały  przedstawił Pan Andrzej Maciejewski. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 



 
Pani Krystyna Mańkowska  - opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIV(97)15 
w sprawie zmiany uchwały XIII(86)15 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia  7 lipca 
2015r w sprawie wysokości  ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej 
straży pożarnej uczestniczących w działaniach ratowniczych lub szkoleniach 
pożarniczych organizowanych przez Państwową  Straż Pożarną  lub gminę. 
 
Do punktu 15. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła Pani Hanna Chyżyńska. 
 
Pan Rafał Surmański – opinia Komisji Oświaty jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
                                   U  C  H  W  A  Ł Ę  nr XIV(98)15 
w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Zespołu Oświaty i Zdrowia w Barczewie 
nadanego Uchwałą nr III(15)2010 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 20 grudnia 
2010r. 
 
Do punktu  16. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła  Pani Hanna Chyżyńska. 
 
Pan Rafał Surmański – opinia Komisji Oświaty jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński  - opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e  podjęła: 
 
                                      U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   XIV(99)15 
w sprawie  zmian do Regulaminu Organizacyjnego Miejskiego Zespołu Oświaty 
i Zdrowia w Barczewie nadanego Uchwałą nr  XXXVII/221/13 Rady Miejskiej w 
Barczewie  z dnia 28  stycznia 2013r. 
 
Do punktu 17. 



 
Pani Iwona Nobert-Ćwiek – Zastępca Kierownika Wydziału BIOŚ udzieliła 
wyjaśnień do projektu uchwały. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Radni   j e d n o g ł o ś n i e   podjęli: 
 
                                   U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   XIV(100)15 
w sprawie przystąpienia  do sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu w obrębie  Nikielkowo, gmina  Barczewo. 
 
Do punktu 18 i 19. 
 
WPF  i  Zmiana budżetu 
 
Wyjaśnienia przedstawiła Skarbnik Miasta – Pani Dorota Kondratowicz. 
 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-zastanawia mnie fakt przeznaczenia 195 tysięcy zł na odwodnienie budynków 
socjalnych w Łęgajnach. 
 
Pan Krzysztof Zdziarstek – kierownik Wydziału BIOŚ: 
-budując te budynki nie było zaplanowane ich odwodnienie, jedynie 
powierzchniowe. W trakcie użytkowania okazało się jednak, że woda nie jest 
wchłaniana w grunt. Proponujemy odwodnienie tego terenu do studni chłonnej. 
Uważam, że potrzeba jest  bardzo pilna. Istnieje tam zagrożenie budowlane. 
Wykonawca w ramach dobrej współpracy próbował  wzmacniać tam skarpy 
podbudowami  betonowymi. Jest pilna potrzeba ratowania tych budynków. Mamy 
koncepcję rozwiązania  kanalizacji deszczowej. 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-jest  to ponoszenie konsekwencji po kimś kto nadzorował projektantów. Czy jest 
brane pod uwagę tańsze rozwiązanie tego problemu? 
 
Pan Krzysztof Zdziarstek: 
-już były stosowane prowizoryczne rozwiązania ale w momencie silnych opadów 
skarpy się niestety podmywane. 
Kwestia projektanta – powinien był przewidzieć. Niestety w kosztach by to niczego 
nie zmieniło. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-największy kłopot jest z jednym z budynków. Moze  wydało by tańsze rozwiązanie 
– zainstalowanie  korytek odpływowych takich jak przy „16” a dziurę może należy 
zasypać tłuczniem. 



 
Pan Zdziarstek: 
-na „16” są  rowy odpływowe, tu jest natomiast droga. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-uważam, że projektant powinien być pociągnięty do odpowiedzialności. 
 
Pan Edward Maciejewski: 
-projektant i owszem, ale ktoś z Urzędu Miejskiego miał nad tą inwestycją nadzór. 
Koszty nie takie same – my mieliśmy dofinansowanie. Tu chodzi o to aby 
dopilnować czegoś za co ktoś odpowiada. Uważam, że należy szukać innej  
koncepcji, tańszej . Teraz mamy wydać  lekką  ręką 195 tysięcy zł. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-Gmina zatrudniła inspektora nadzoru , który to powinien nadzorować. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-myślę, że projektant nie przewidział paru porządnych ulew, podobnie jak na 
ORLIK-u. Dziś można mówić, że każdy jest winny ale prawda jest taka, że 
projektant takich sytuacji nie przewidział. Łęgajny nigdy nie były zalewane. Być 
może nie będzie ulew. Dziś, myślę, że nie należy znęcać się nad tą inwestycją i 
należy tą sprawę  załatwić. Tak czy inaczej należy na to jakieś pieniądze 
przeznaczyć. Skarpy musimy zabezpieczyć. Myślę, że z panią dyrektor ZBK i 
pracownikami BIOŚ  postaramy się w tym temacie wypowiedzieć a projektanta 
należy zapytać dlaczego tego nie zrobił.  
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-projektant wziął za to pieniądze. Jeśli nie był pewny czy skarpa wytrzyma to nie 
powinien był się pod tym podpisywać. Proszę się zapytać pana projektanta 
dlaczego to nie stoi a miało stać. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-wypowiedź  Burmistrza , że być może  nie będzie ulewnych deszczów jest nie  
na miejscu. Ja proponuję   nie stosować środków zamiennych ale aby 
zabezpieczyć  konkretną sumę, nie koniecznie trzeba ją całą wydać. Ale kwota 
musi być zabezpieczona na konkretną naprawę. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-póki co należy zabezpieczyć skarpę przed ulewami. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-czy w zamówieniach publicznych należy stosować tylko i wyłącznie kryterium 
cenowe, czy może można brać pod uwagę np. doświadczenie, referencje itp. 
Stwierdzenie, że projektant nie przewidział opadów jest nie na miejscu. Myślę, że 
zespół, który ocenia projekt w Urzędzie powinien się na tym znać. 
 
Pani Halina Bronka: 
-wiem, że na dzień dzisiejszy nie możemy tych ludzi zostawić bez pomocy. Ktoś to 



odebrał. Do sukcesów  łatwo się wszyscy przyznają do porażek niestety nie chce 
się przyznać nikt .Tam jeden z budynków  na wiosnę wisiał w powietrzu. Trudno mi 
będzie wydać tu opinię wiążącą. Jesteśmy świadomi tego, że mieszkańcy mogą 
czuć się zagrożeni. Tam cały teren jest nie zagospodarowany. Sądzę, że teren ten 
wkoło trzeba zabezpieczyć i zagospodarować. Skarpy obsiać i ukłon w stronę ZBK. 
Uważam, że  odpowiedzialnych należy pociągnąć do odpowiedzialności. Myślę, że 
tej kwoty nie należy zdejmować ale zabezpieczyć i nie wydawać tych pieniędzy. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-trzeba tam ratować sytuację. Tak naprawdę w tym sezonie nie mieliśmy porządnej 
ulewy. Koło ORLIK-a mamy duży zbiornik. Może do niego podłączyć to 
odwodnienie? Grunt przygotowany pod budowę tych budynków bvył byle jaki. 
Projektant ponosi winę ale Gmina jest również odpowiedzialna. To było 
niedopatrzenie. Sprawdźmy to i rozwiążmy  problem w bardzo rozsądny sposób. 
 
Pan Zdziarstek: 
-pytałem się projektanta czy można zrobić odprowadzenie z tych budynków do 
zbiornika przy ORLIK-u. Usłyszałe, że niestety jest to niemożliwe i dlatego trzeba  
zaprojektować nowy zbiornik i zrobić to ze sztuką budowlaną. 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-ja uważam, że ta kwota 195tysięcy zł będzie niewystarczająca. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-proszę o zabezpieczenie tej kwoty a ja zajmę się resztą w trybie pilnym, 
natychmiast. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-otrzymałem wiadomość od koleżanki, która pracuje w ministerstwie, że od 
pewnego czasu kryterium cenowe nie może być brane tylko i wyłącznie pod uwagę. 
 
Pani Halina Bronka: 
-proponuję abyśmy z Komisją do Spraw Mieszkaniowych i Gospodarczych 
pojechali na miejsce  i abyśmy pilotowali tą sprawę. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-46 tysięcy zł  na odszkodowania  za nieruchomości? 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-to są fragmenty dróg które są niezbędne  dla Gminy. 
 
Pan Bogusław Caruk: 
-nikt z państwa nie zaproponował rozwiązania w Łęgajnach. Jaka  jest decyzja? 
 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-uważam, że projektanta należy podać do sądu. 
 



Pan Lech Nitkowski: 
-dobrze, ja projektanta podam do sądu a skarpa popłynie. Mówię więc proszę 
pozostawić  ta kwotę w budżecie  a postaram się jak najmniej wydać. 
 
Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych w stosunku do 
zmiany WPF i zmiany budżetu jest pozytywna. 
 
Pan Adrzej Moszczyński  - podobnie Komisja Regulaminowa. 
 
Na sali obecnych jest  14 radnych. 
 
Zmiana WPF: 
 
Rada Miejska  12 głosami „za”, przy 1  głosie „przeciw” i 1 „wstrzymującym”   
podjęła: 
 
                                        U  C  H  W  A Ł  Ę  nr  XIV(101)15 
w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2015 
-2024. 
 
Zmiana budżetu na 2015r: 
 
Radni  13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”  podjęła: 
 
                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XIV(102)15 
w sprawie zmiany budżetu na 2015r. 
 
Do punktu 20. 
 
Sprawy różne i wolne wnioski: 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-wnioskuję aby w naszych obradach zawsze uczestniczył prawnik Urzędu. 
-podziękowanie tą drogą dla pana Mirosława Małkowskiego, za koordynowanie 
działań związanych z otrzymaniem 4 dotacji – podpisanie umów przy których 
obecny był Poseł Makowski. 
 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-prawnik będzie uczestniczył we wszystkich sesjach Rady; 
 
Rada wyraziła zgodę na udzielenie głosu dla pana Kardasza. 
 
Pan Kardasz: 
-czy ktoś  może wpłynąć na to, żeby hodowca nie wylewał ścieków na brzeg rzeki 
po czyszczeniu kurników. Od lat to śmierdzi. Czy można coś z tym zrobić. 
Ta osoba  wylewa to na pola i powinien to zaorać tego samego dnia. 
 



Pan Lech Nitkowski: 
-jeszcze  dziś  wyślę tam SM. Zrobimy akcję. 
 
Pan Kardasz: 
-inna sprawa to zbyt rzadkie  wywożenie latem śmieci z domków jednorodzinnych. 
Niestety przy takich upałach śmierdzi. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-częstsze wywożenie odpadów związane jest z większymi środkami. Tak jest 
zapisane w Regulaminie. 
 
Pani Halina Bronka: 
-jeszcze w tym roku pochylimy się  nad tym problemem i nad tym aby za niewielką  
opłatą zlecić np. odkażanie pojemników, mycie ich pod ciśnieniem. 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-uważam, że częstsze wywożenie latem należy wziąć pod  uwagę. 
 
Pan Andrzej Maciejewski zaprosił wszystkich mieszkańców  na Dożynki Powiatowe. 
 
 
Do punktu 21. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia zamykam obrady XIV/2015 sesji 
Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
 
Protokółowała: 
Barbara Kwapis                                                       Przewodniczący 
                                                                                 Rady Miejskiej w Barczewie 
                                                                                 Andrzej Maciejewski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
                                
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


